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Protokół nr XXXVIII/2013 
 XXXVIII sesji Rady Powiatu w Gi życku 

z dnia 27 marca 2014 r. 
BR.0002.3.2014 
XXXVIII Sesj ę Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 15.00 Przewodnicząca Rady 
Powiatu Krystyna Kralkowska.  
Przewodnicząca Rady Powiatu oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Przewodnicząca Rady Powiatu powitała osoby obecne na sesji. 
Radny nieobecny usprawiedliwiony: Tomasz Przymorski. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi dotyczące protokołu XXXVII 
sesji Rady Powiatu z dnia 27 lutego 2014 r. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie przyjęcie w/w protokołu. 
Wynik głosowania: „za” – 16 - jednogłośnie.  
Protokół XXXVII sesji z dnia  27 lutego 2014 r. został przyj ęty.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła porządek sesji:  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XXXVII sesji z dnia 27 lutego 2014 r.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Giżycku za rok 

2013 oraz informacja  o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego. 
7. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 

bezpieczeństwa powiatu  w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2013. 
8. Informacja Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu.  
9. Sprawozdanie Komisji  Bezpieczeństwa i Porządku z oceny realizacji poszczególnych 

zadań Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku 
Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2012 – 2014. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Giżycku w spółkę z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru założenia i prowadzenia przez Powiat Giżycki 
Przedszkola Specjalnego w Giżycku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu na rok 2014. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2014.  
14. Sprawy różne. 
15. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska zwróciła się do radnych o ich wnioski i uwagi 
dotyczące porządku obrad. 
Uwag i wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu przystąpiła do realizacji porządku obrad. 
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Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta M. Drzażdżewski powiedział: 
w okresie międzysesyjnym Zarząd obradował dwa razy, zajmowaliśmy się nast. tematami: 

1) Fundacja Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich złożyła wniosek o dofinansowanie 
działań z zakresu edukacji ekologicznej w 2014 roku. Nasze dochody środowiskowe 
(np. wycinka drzew) zobowiązują nas do poczynienia wydatków na edukację 
ekologiczną. Zdecydowaliśmy się przeznaczyć na ten cel 11 tys. zł – sfinansujemy 
nagrody w konkursach: fotograficznym, wiedzy o przyrodzie i szlaku WJM dla 
mieszkańców i turystów oraz zakupimy worki i rękawice przy wiosennym sprzątaniu 
Mazur, a także sadzonki drzew i krzewów w akcji „Drzewko na makulaturę”.  

2) Wpłynęło do nas pismo kierowników 4  giżyckich aptek z prośbą o zweryfikowanie 
tegorocznego rozdziału dyżurów w porze nocnej (twierdzą, że mają za dużo dyżurów). 
Zarząd postanowił odmówić zmiany dyżurów, ponieważ plan dyżurów był uzgadniany 
ze wszystkimi aptekami oraz samorządem aptekarskim, grafik uzgadniany jest od 
2009 roku wg klucza, który ustalili sami aptekarze; ogółem jest 18 aptek i żadna 
z pozostałych nie składa sprzeciwu. 

3) Przyjęliśmy informację z działalności spółki „Szpital Giżycki” sp. z o.o. za okres 
4.03.2013 – 31.12.2013 r. zgodnie z umową operatorską z 28.01.2013 r. zawartą 
z Grupą Nowy Szpital sp. z o.o., z którego wynika m. inn., iż  w minionym roku na 
247 łóżkach w 11 oddziałach szpitalnych leczono 17.014 pacjentów (łącznie z tymi, 
którzy byli hospitalizowani w SOR). Liczba narodzonych dzieci wyniosła 563. 
Przeprowadzono 145 tys. badań laboratoryjnych, wykonano 30.033 zdjęć RTG, 6.206 
badań USG, 4.316 badań TK oraz 2.071 gastroskopii i kolonoskopii. Rozpoczęto 
świadczenie usług w zakresie zabiegów na kręgosłupie  z zastosowaniem implantów, 
stabilizacji i repozycji w stawie obojczykowo – barkowym. Nastąpił rozwój w 
zakresie szerokiego wachlarza zabiegów endoskopowych, gastroskopii, kolonoskopii. 
Szpital wygrał konkurs na nocną i świąteczną opiekę lekarską. Rozpoczęto również 
zmiany organizacyjne szpitala – pracownicy sami mają wskazywać utrudnienia w 
pracy, aby oddolnie ulepszać pracę załogi. 

4) Wszczęliśmy procedurę konkursową na zadanie z zakresu pomocy społecznej pn . 
„Organizacja i prowadzenie terapii rodzinnej dla dzieci niepełnosprawnych”. Kwota 
na realizację zadania wzrosła w stosunku do ubiegłego roku o wskaźnik inflacyjny 
i wynosi 40.800 zł. 

5) Zatwierdziliśmy zmiany w Regulaminie Organizacyjnym Domu Pomocy Społecznej 
m. in. rezygnacja ze stanowiska instruktora kulturalno – oświatowego, ponieważ 
nigdy nikt taki nie był zatrudniany, rezygnacja ze stanowiska informatyki i krawcowej 
na rzecz opiekuna. W Środowiskowym Domu Samopomocy usuwa się zapis 
stanowisk pielęgniarki, technika fizjoterapii i instruktora terapii zajęciowej, ponieważ 
tych stanowisk nie obsadzano.  

6) Podjęliśmy decyzję o przeznaczeniu do sprzedaży nieruchomości powiatu:  
• przy Al. 1 Maja o pow. 15.557m2  za cenę 2.050.000 zł pod budownictwo 

mieszkalne wielorodzinne z usługami; 
• przy ul. Warszawskiej 41 o pow. 2.185 m2 za kwotę 250 tys. zł;  
• przy ul. Wodociągowej i ul. Kościuszki (działka narożna obok szpitala)  o pow. 

16074.969 m2  za kwotę 2,5 mln zł. 
Przetarg odbędzie się zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami. 

7) Wyraziliśmy zgodę na przystąpienie szkół do projektu Erasmus:  
• II LO: „Wieloj ęzyczność w II LO kluczem do Europy” – kursy dla nauczycieli 

w Anglii , w dwóch językach; 
• Zespół Szkół Zawodowych: „Zagraniczne praktyki szansą na rozwój 

kompetencji przyszłych pracowników branży gastronomiczno – hotelarskiej” – 
wyjazd 18 osób dwa razy na praktyki zawodowe; 
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• Zespół Szkół Elektronicznych i Informatycznych – nauczyciele pojadą do 
Austrii na wizytę w 4 szkołach technicznych. 

Wszystkie projekty finansowane są w 100% z programów, łącznie 
z przedwyjazdowym kursem pedagogicznym i językowym. 

8) Zaplanowaliśmy plan naboru do szkół na rok 2014/2015 – szkoły zaproponowały 
swoją ilość oddziałów, a Zarząd zweryfikuje je przy akceptacji arkuszy 
organizacyjnych. Zaplanowano nowe kierunki nauki: w II LO klasa sportowa o profilu 
koszykówka i siatkówka, w ZSKŚiA – technik organizacji reklamy, w ZSEiI – technik 
żeglugi śródlądowej. 

9) Zapoznaliśmy się z raportem sanitarnym jednostek powiatowych. 
10) Podpisałem list intencyjny z gminami i Towarzystwem Miłośników Twierdzy Boyen 

w celu podjęcia wspólnych działań dot. obchodów setnej rocznicy wybuchu I wojny 
światowej, TMTB ubiega się o dotację w wys. 60 tys. zł. Większą część wydatków 
skierujemy na inscenizacje historyczne – rekonstrukcje działań bojowych w Lesie 
Miejskim, piknik militarny w Przykopie, konferencje i wydawnictwa związane 
z obchodami. 

11) Lokalna Organizacja Turystyczna ożywia swoje działania, planowane jest walne 
zgromadzenie uczestniczących podmiotów (może skupiać firmy turystyczne, 
samorządy lokalne, stowarzyszenia, firmy obsługujące itp.) Niebawem zwrócę się do 
radnych o zgodę na przystąpienie do tej grupy. 

12) Z wójtem Gminy Giżycko i Burmistrz Miasta Giżycka podpisałem pismo do 
Marszałka z propozycją zorganizowania we wrześniu Regionalnego  Dnia Turystyki – 
podsumowania działań z tego zakresu. Jest to dobra okazja, aby przedstawić walory 
naszego powiatu. W tym roku patronującym hasłem jest: „Turystyka i rozwój 
społeczeństw”. 

13) Urząd Marszałkowski zaproponował, aby w Giżycku, w czerwcu odbyło się 
wojewódzkie zakończenie „Dni Rodziny”; z naszej strony zajmie się tym dyrektor 
PCPR Z. Piestrzyński. 

14) Narodowy Fundusz Zdrowia uruchomił dostęp do Zintegrowanego Informatora 
Pacjenta (ZIP) dla dzieci i młodzieży -  11 kwietnia 2014 r. w godz. 11.00 - 16.00 
w Starostwie Powiatowym w Giżycku będzie gościł zespół mobilny ZIP 
z Warmińsko-Mazurskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu 
Zdrowia w Olsztynie Delegatury w Ełku. 

15)  Rozstrzygnięty został  III Powiatowy Konkurs Wiedzy Konsumenckiej, w którym 
wzięło udział 16 uczniów ze szkół ponadgimnazjalnych powiatu giżyckiego. Finał 
konkursu odbył się w przeddzień obchodzonego corocznie w dniu 15 marca 
Światowego Dnia Konsumenta. Zwycięzcy: I m. – Magda Komosa nagrodzona 
tabletem, II m. Eliza Supińska – dyskiem przenośnym, III m. Aleksander Szefler – 
odtwarzaczem MP3. 

M. Kaczorowska potwierdziła, że Szpital wygrał konkurs na nocną i świąteczną opiekę 
pielęgniarską i lekarską,  do tej pory robiła to Firma Falck. 
M. Drzażdżewski dodał, że siedziba będzie mieściła się w budynku poradni rodzinnej na 
parterze. Często pacjent trafiał bezpośrednio do SOR, teraz  można  będzie dokonać 
segregacji pacjentów – do SOR, na oddział, do lekarza. 
K. Kralkowska  powiedział, że ktoś się jej poskarżył, że na aptekach nie ma wywieszonych 
informacji o dyżurach, ta osoba musiała odwiedzić 3 apteki zanim znalazła dyżurującą, radna 
prosi, aby na wszystkich aptekach była informacja o dyżurach. 
M. Drzażdżewski poprosił o wskazanie na których aptekach takich informacji nie było, bo 
wg jego wiedzy taka informacja jest zamieszczona na wszystkich. 
 
Pytań do Zarządu nie zgłoszono. 
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Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
H. Sarul zapytała, czy uda się uratować Centrum Organizacji Pozarządowych, któremu 
Miasto wypowiedziało siedzibę w Ekomarinie. Nie można dopuścić do likwidacji COP. 
Poprosiła Starostę o obietnicę, że nie dopuści do tego.  
M. Drzażdżewski stwierdził, że na tę  formę działalności ma zabezpieczenie – jest to nasze 
„dziecko”, jesteśmy współautorami przedsięwzięcia. Domyśla się, że Miasto postawiło na 
zlokalizowanie w Ekomarinie siedzib organizacji związanych z wodą. Miasto nie chce się 
pozbawiać CPO, wskazuje im lokalizację na ul. Pocztowej, za koszt utrzymania. W 
Ekomarinie jest wygodnie – są sale konferencyjne, catering – dobre miejsce na szkolenia.  
Starosta powiedział, że będzie wspierał poradnictwo i działania COP, gdyż przyczyniają się 
do zwiększenia aktywności organizacji pozarządowych. 
H. Sarul  powiedziała, że Biuro jednak zawiesiło działalność. 
M. Drzażdżewski stwierdził, że jeśli Miasto nie zapewni COP siedziby, to obiecuje, że my 
zapewnimy. 
I.Walasek zapytała jak Starosta ustosunkował się do jej wniosku o rozrzedzenie otwierania 
mostu obrotowego dla żeglarzy. 
M. Drzażdżewski odpowiedział, że w tym sezonie takiej możliwości nie ma. Zaraz po tamtej 
sesji wraz z P. Pipiro konsultowaliśmy się z Żeglugą Mazurską, zaproponowałem pewne 
zmiany związane z godzinami otwarcia mostu dla żeglarzy, powodujące zahamowanie ruchu 
kołowego i korki, ale to wiązałoby się z dużymi przestawieniami rejsów statków Żeglugi 
Mazurskiej. W przyszłym roku będziemy wprowadzali zmiany, to jest kompromis do 
rozwiązania na parę lat. Rozwiązaniem byłby drugi most. 
I.Walasek zapytała co to znaczy, że się nie da. 
M. Drzażdżewski odpowiedział, że to wiązałoby się ze zmianą rozkładów kursów statków,  
informatorów i publikacji turystycznych już przygotowanych na sezon. 
I.Walasek powiedziała, że Starosta broni jednej firmy pracującej tylko w lecie, a nie 
mieszkańców i innych firm. A czemu to ta firma nie pójdzie na kompromis, a i Pan też?. 
M. Drzażdżewski powiedział, że o propozycji przesunięć godzin tylko od P. I. Walasek 
usłyszał.  M.  Kaczorowska uczestniczyła w układaniu obecnego schematu. Od jakiegoś czasu  
wydłużany zostaje czas dla ruchu kołowego. W październiku zaproszę Panią Walasek na 
spotkanie w sprawie ustalania godzin otwierania mostu. 
M. Kaczorowska powiedziała, że  3, potem 2 lata temu zgłaszała taki wniosek -  nie tylko P. 
Walasek o to wnioskuje. P.Pipiro po sezonie zaprosił mnie na  spotkanie różnych podmiotów 
i służb w sprawie otwierania mostu. P. Prezes Żeglugi przedkładała na nim swoje racje. 
M. Ludwiszewska powiedziała, iż popiera  wniosek złożony przez P. Walasek. 
I.Walasek dodała, że jak otwieramy teraz 15 razy, to otwierajmy 10 razy. 
M. Drzażdżewski ponowił zaproszenie P. Walasek na posezonowe spotkanie w sprawie 
ustalania godzin otwierania mostu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska zaproponowała, aby teraz przyjąć to tak, 
jak jest i zamknęła dyskusję w tym temacie. 
 
Innych spraw nie zgłoszono. 
 
Ad. 6. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Giżycku za rok 
2013 oraz informacja  o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska oznajmiła, iż Sprawozdanie było 
przedmiotem dokładnej analizy na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych oraz pozostałych 
komisji Rady Powiatu, które zaaprobowały przedstawioną treść materiału nie zgłaszając 
uwag. Dodała, że materiał jest bardzo bogaty, ciekawy i bardzo starannie przygotowany. 
Przewodnicząca Rady Powiatu  zwróciła się do radnych o pytania i uwagi dotyczące 
Sprawozdania. 
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I.Walasek – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że Komisja Spraw 
Społecznych zadała mnóstwo pytań Komendantowi Policji, na które obszernie odpowiadał 
i sprawy wyjaśniał. Wniosków do pracy Komendy nie było. Wnioski wynikają z treści 
sprawozdania – wzrasta ilość zatrzymanych pijanych kierowców, co jest dramatem, gdyż 
problem jest nieustający. Komendant mówi, że w zasadzie sił starcza, ale kłopot jest z 
samochodem  (ciągle w naprawie). Policja nie może przyjmować darowizn od osób 
prywatnych. Radna zaproponowała, abyśmy jako samorząd udzielili wsparcia Komendzie 
Policji – istnieje konto, na które samorząd może przelać połowę wartości samochodu, 
wówczas Komendant Główny dopłaci drugą połowę. To nie jest wniosek, ale propozycja, 
bowiem bezpieczeństwo obywateli jest ważne chyba dla każdego z nas, może wójtowie gmin 
również dołożyliby się. 
S. Bojarski powiedział, że jego zdaniem powinien być wystosowany konkretny apel do miast 
i gmin naszego powiatu, aby taką składkę zorganizować. 
M. Drzażdżewski odpowiedział, że niestety nie ma wolnych środków, ale przy połączeniu 
możliwości wszystkich samorządów moglibyśmy taką możliwość rozpatrzyć. Podchodźmy 
do sprawy racjonalnie, w czerwcu zobaczymy jaki mamy budżet, jeśli będzie taka możliwość 
to wystąpi do kolegów z samorządów w powiecie z tą propozycją. 
H. Saul powiedziała, że dobrze byłoby sformalizować tę inicjatywę, ale nie można też nie 
widzieć potrzeb innych służb. Niech to będzie wniosek, że by Starosta obserwował budżet 
i żeby wystąpił do samorządów oficjalnie z prośbą o składkę. Musimy mieć wszystkie służby 
publiczne pod obserwacją. 
M. Drzażdżewski odpowiedział, że w czerwcu rozpatrzymy tę sprawę. 
Innych uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, iż Sprawozdanie z działalności Komendy 
Powiatowej Policji w Giżycku za rok 2013 oraz informacja  o stanie porządku 
i bezpieczeństwa publicznego  została przyjęta przez Radę Powiatu bez uwag. 
 
Ad. 7. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 
bezpieczeństwa powiatu  w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2013. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska oznajmiła, iż Informacja była przedmiotem 
obrad na posiedzeniach stałych komisji Rady Powiatu, które zaaprobowały przedstawioną 
treść materiału nie zgłaszając uwag. Stwierdziła, że materiał jest bardzo bogaty, ciekawy 
i bardzo starannie przygotowany. 
Przewodnicząca Rady Powiatu  zwróciła się do radnych o pytania i uwagi dotyczące 
Informacji. 
I.Walasek – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, iż Komisja, przy 
udziale Z-cy Komendanta  PPSP w posiedzeniu, bardzo dokładnie przeanalizowała tematy 
objęte Informacją stwierdzając, że działania Komendy są one bardzo obszerne. Zwrócono 
uwagę na dwie sprawy: 
1) bardzo duży udział w działaniach PPSP mają Ochotnicze Straże Pożarne, radna 
podziękowała ich członkom za pracę w połowie tych działań, ofiarność i oddanie sprawie; 
2) nieustający, powracający wiosną problem wypalania traw – mimo działań edukacyjnych 
dzieje się to nadal, a nawet jak się stwierdzi kto jest podpalaczem, to nie ma jak ukarać 
sprawców – radna poprosiła wszystkich o zwracanie uwagi na ten niedobry proceder. 
S. Bojarski dodał, że jest to moment, aby przez obecnych na sali dyrektorów szkół edukować 
młodzież. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, iż Informacja Komendanta Powiatowego 
Państwowej Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa powiatu  w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej za rok 2013  została przyjęta przez Radę Powiatu bez uwag. 
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Ad. 8. Informacja Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu.  
Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska oznajmiła, iż Sprawozdanie było 
przedmiotem dokładnej analizy na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych oraz pozostałych 
komisji Rady Powiatu, które zaaprobowały przedstawioną treść materiału nie zgłaszając 
uwag. Dodała, że materiał jest bardzo bogaty, ciekawy i bardzo starannie przygotowany. 
Przewodnicząca Rady Powiatu  zwróciła się do radnych o pytania i uwagi dotyczące 
Informacji. 
I.Walasek – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, iż Komisja, przy 
udziale w posiedzeniu PP Inspektora Sanitarnego – P. Joanny Stabińskiej, bardzo dokładnie 
przeanalizowała tematy objęte Informacją stwierdzając, że działania ogólnie stan  sanitarny 
powiatu nie budzi obaw, spadek zatruć jest miernikiem wzrostu higieny. Niestety nie istnieją 
normy żywieniowe dla szkół i przedszkoli, co zamyka drogę Sanepid-owi do analizy, oceny – 
może tylko zwracać uwagę. Nasze państwo pochyla się tylko nad dziećmi poczętymi, 
a urodzone zaniedbuje. Radna zwróciła się do rodziców o czujność i sprawdzanie co podaje 
się dzieciom do jedzenia. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, iż Informacja Inspektora Sanitarnego 
o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu została przyjęta przez Radę Powiatu bez 
uwag. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska poinformowała zebranych, iż Informacja 
Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na obszarze powiatu giżyckiego, która 
miała być przedstawiona na dzisiejszej sesji, na wniosek Inspektora P. Sabiny Kirson, została 
przesunięta na sesję wrześniową. 
 
Ad. 9. Sprawozdanie Komisji  Bezpieczeństwa i Porządku z oceny realizacji 
poszczególnych zadań Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz 
Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2012 – 2014. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska oznajmiła, iż Sprawozdanie było 
przedmiotem obrad na posiedzeniach stałych komisji Rady Powiatu, które zaaprobowały 
przedstawioną treść materiału nie zgłaszając uwag. Stwierdziła, że materiał jest bardzo 
bogaty, ciekawy i bardzo starannie przygotowany. 
Przewodnicząca Rady Powiatu  zwróciła się do radnych o pytania i uwagi dotyczące 
Sprawozdania. 
I.Walasek – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, iż Komisja zwróciła 
uwagę na pojawienie się przemocy w przedszkolach i stwierdziła, że już tam powinna zacząć 
się edukacja społeczna młodego człowieka. Komisja oceniła Sprawozdanie za bardzo 
rzetelne, dokładnie opisujące zagrożenia i walkę z nimi w poszczególnych gminach. 
H. Dadełło powiedział, że w sprawozdaniu nie wspomniano o zagrożeniach podczas wichury 
– drzewa rosnące przy drogach oraz przy kanałach stanowią wielkie niebezpieczeństwo. Do 
kogo zgłosić się o zbadanie drzew, bo te, które złamały się były po prostu puste w środku. 
M. Drzażdżewski odpowiedział, że do zarządców dróg i nieruchomości. My regularnie 
dokonujemy przeglądu drzew przy drogach powiatowych, przycinamy je, pielęgnujemy. 
Tematem zasadniczym  jest odpowiedź, czy drzewa w ogóle mają być przy drogach. Drzewa 
przy szlakach wodnych rosną na gruntach skarbu państwa. 
Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, iż Sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę 
Powiatu bez uwag. 
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Ad. 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Giżycku w spółkę 
z ograniczoną odpowiedzialnością. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem do uchwały:  
Zgodnie z art.43 ustawy o działalności leczniczej „Podmiot tworzący może pozbawić podmiot 
leczniczy niebędący przedsiębiorcą składników przydzielonego lub nabytego mienia w 
przypadku jego połączenia albo przekształcenia, przeprowadzanych na zasadach określonych 
w ustawie.”  Wg obecnie obowiązującej  uchwały SP ZOZ został pozbawiony mienia w 
całości. Nie wydaje się aby taki był zamiar Rady Powiatu. Oznaczałoby to bowiem przejęcie 
przez Powiat nie tylko środków trwałych (m.in. gruntów, budynków, środków transportu, 
urządzeń technicznych i maszyn), wartości niematerialnych i prawnych, oraz tzw. 
pozostałych środków trwałych, ale także materiałów  i zapasów w magazynach, środków 
pieniężnych w kasie i na rachunkach bankowych oraz inwestycji w budowie. W ustawie 
o działalności leczniczej brak jest definicji mienia. Wg słownika języka polskiego mienie to 
„rzeczy będące czyjąś własnością”. Wg kodeksu cywilnego (art.44) „mieniem jest własność 
i inne prawa majątkowe”. Nie ulega wątpliwości, że środki pieniężne, zapasy i środki trwałe 
w budowie mieszczą się w tym pojęciu. Ich przejęcie przez Powiat utrudniłoby  a może 
i uniemożliwiłoby funkcjonowanie spółki w początkowej fazie jej istnienia. Dlatego tak się 
nie stało. Jednak obecne zapisy uchwały mogą przynajmniej budzić wątpliwości co do 
prawidłowości postępowania w tym zakresie. Dlatego proponuje się doprecyzowanie zapisów  
uchwały. 
Obowiązujące brzmienie zmienianego zapisu: 
„ § 3 

1. Na dzień poprzedzający dzień przekształcenia Samodzielnego Publicznego  Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Giżycku w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością pozbawia 
się SPZOZ w Giżycku w całości:  

1) przydzielonego i nabytego mienia; 
2) nieruchomości Powiatu Giżyckiego przekazanych w użytkowanie SPZOZ 

w Giżycku.” 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisje Edukacji, Kultury i Sportu, Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego zaakceptowały projekt uchwały nie zgłaszając uwag. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 - jednogłośnie. 
Uchwała XXXVIII.220.2014 zmieniająca uchwałę w sprawie przekształcenia 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Giżycku w spółkę 
z ograniczoną odpowiedzialnością została podjęta – stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru założenia i prowadzenia przez Powiat 
Giżycki Przedszkola Specjalnego w Giżycku. 
Specjalny Ośrodek Szkolno –Wychowawczy w Giżycku posiada wykwalifikowaną kadrę, 
a z dniem 1 września 2014 odpowiednią bazę lokalową, umożliwiającą założenie 
i prowadzenie przedszkola specjalnego, w tym kuchnię i stołówkę.  
Założenie tej placówki jest odpowiedzią na zapotrzebowanie  rodziców dzieci w wieku 
przedszkolnym cierpiących na różnego rodzaju dysfunkcje rozwojowe, uniemożliwiające tym 
dzieciom korzystanie z przedszkoli ogólnie dostępnych. Przedszkole będzie  przeznaczone dla 
dzieci z każdym stopniem upośledzenia umysłowego w wieku 3 - 6 lat. Prowadzić będzie 
bezpłatne nauczanie i wychowanie w zakresie podstawy programowej oraz rekrutację dzieci 
w oparciu o zasadę  powszechnej dostępności oraz kwalifikacji do nauczania specjalnego 
wystawionych przez poradnię psychologiczno-pedagogiczną. Podstawową jednostką 
organizacyjną przedszkola będzie oddział złożony z dzieci zgrupowanych wg zbliżonego 
wieku, rodzaju niepełnosprawności lub poziomu rozwoju  intelektualnego. Dzienny czas 
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nieodpłatnych zajęć wychowawczo – dydaktycznych i rewalidacyjnych wynosić będzie co 
najmniej 5 godzin. Rodzice ponosić będą koszty wyżywienia dziecka w wysokości 100 % 
kosztów surowca. Dzieci będą objęte obowiązkowym rocznym przygotowaniem 
przedszkolnym.  
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisje Edukacji, Kultury i Sportu, Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego zaakceptowały projekt uchwały nie zgłaszając uwag. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 - jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXXVIII.221.2014 w sprawie zamiaru założenia i prowadzenia przez 
Powiat Giżycki  Przedszkola  Specjalnego w Giżycku została podjęta – stanowi załącznik 
nr 8 do protokołu. 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu na rok 2014. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisje Spraw Społecznych, Edukacji, Kultury i Sportu oraz Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego zaakceptowały projekt uchwały nie zgłaszając uwag. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 - jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXXVIII.222.2014 w sprawie zmiany planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu na rok 2014 została podjęta – stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2014.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniami do uchwały: 
Dochody i wydatki: 
Rozdz.85324 – dotyczy dofinansowania „Programu aktywizacji zawodowej absolwentów 
niepełnosprawnych – JUNIOR” ze środków PFRON. 
Rozdz.85395 – dotyczy dofinansowania bieżącej działalności Zakładu Aktywności 
Zawodowej ze środków PFRON. 
Dz.801 i 854 – zmiana planów finansowych projektów realizowanych z udziałem środków 
europejskich: 
Rozdz.85403 -„Uczymy się od siebie”- w związku z przeprowadzeniem ponownego 
postępowania przetargowego na dokończenie przebudowy SOSW oraz robotami 
dodatkowymi, 
Rozdz.85407 – „Rozszerzenie zakresu usług Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Rynie” 
– zmiana dotyczy uznania podatku od towarów i usług (VAT) za wydatek niekwalifikowany. 
 Wydatki: 
Rozdz.71015 i 85201 – dotyczy zmian na wniosek – odpowiednio: PINB o Placówki 
Rodzinnej w Zelkach o przesunięcia w planie wydatków w celu zabezpieczenia środków na 
opłacenie rachunków za telefony komórkowe. 
Rozdz.80130 – dotyczy zwiększenia planu wydatków w projekcie pn. „Giżycki MEDYK 
najlepszy absolwent na rynku pracy” o środki niewykorzystane w 2013 r. 
Rozdz.85404 i rozdz.92695 – przesunięcia dotyczą zabezpieczenia środków na otwarty 
konkurs dla organizacji pozarządowych na imprezy sportowo-rekreacyjne z udziałem osób 
niepełnosprawnych. 
Rozdz.85333 – zmiana dotyczy przesunięć w planie projektu pn. „My młodzi, nam praca nie 
zaszkodzi”. 
Rozdz.85407 par.4270 – dotyczy zabezpieczenia środków na remont podłóg i łazienek w 
MBSW 
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Środki własne powiatu na zabezpieczenie wkładu własnego zmienianych projektów 
pochodzić będą ze zwiększenia planu dochodów, tj. części oświatowe subwencji ogólnej 
(rozdz.75801, § 2920). 
 Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisje Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego zaakceptowały 
projekt uchwały nie zgłaszając uwag. 
Komisja Edukacji, Kultury i Sportu zapoznała się, ale nie opiniowała projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 - jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXXVIII.223.2014 w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 
2014 została podjęta – stanowi załącznik nr 223 do protokołu.  
 
Ad. 15. Sprawy różne. 
M. Cimoch zwrócił uwagę na finansowanie dróg lokalnych – najpierw miało być zasilone 
1 miliardem zł w ramach schetynówek, potem zeszło do  kwoty 250 mln zł, następnie  
zasilone pieniędzmi przesuniętymi z lasów państwowych, teraz z tych pieniędzy proponuje 
się przesunięcie środków na opiekę nad niepełnosprawnymi. Radny napisał stanowisko w tej 
sprawie, które odczytał. 
I.Walasek powiedziała, iż ma podobne zdanie, pieniądze na drogi mają iść na drogi. 
Przypomniała, jak wielkie świadczenia idą dla niepełnosprawnych na różne formy – co roku 
miliony złotych, te rodziny nie są pozbawione wsparcia. Prawie na każdej sesji przesuwamy 
środki PFRON, aby wypełnić potrzeby tych ludzi wg ich wniosków. Także Urząd Pracy 
włączył się w pomoc finansową niepełnosprawnym organizując różne formy wsparcia – przy 
każdym sprawozdaniu dowiadujemy się o tym. Tą pomoc w różnych dziedzinach poprzez 
różne jednostki świadczy dyr. Z. Piestrzyński kierowaną przez siebie firmą: Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie. Poza tym działają 2 Warsztaty Terapii Zajęciowej, Zakład 
Aktywności Zawodowej, Specjalny Ośrodek Szkolno – Wychowawczy, placówki skupione 
wokół P. Marity Przedpełskiej, dzisiaj na sesji godzimy się na przedszkole specjalne – to jak 
można powiedzieć, że te dzieci i ich rodziny pozostawione są same sobie – kto faktycznie to 
finansuje. 
K. Kralkowska  wyraziła swoje poparcie – pieniądze przeznaczone na drogi powinny zostać 
spożytkowane na drogi. My doskonale znamy problem dzieci niepełnosprawnych 
i upośledzonych umysłowo przez pryzmat instytucji, które odwiedzaliśmy jako radni. Nie 
możemy jednak uważać, że Państwo zrobiło wszystko. Potrzebne są rozwiązania systemowe, 
ponieważ rodzice niejednokrotnie musieli zrezygnować z pracy, aby opiekować się chorymi 
dziećmi i domagają się, aby ich opieka była traktowana jak praca. Powinny znaleźć się 
pieniądze na ich wsparcie. 
I.Walasek podkreśliła, iż uważa, że niepełnosprawność w rodzinie to  tragedia życiowa, ale 
protestuje, gdy twierdzą, że zostali zostawieni sami sobie. Jeśli obetnie się pieniądze na 
schetynówki, to będziemy być może mieli więcej kalek, ilość wypadków wzrośnie, a po 
takich drogach, jakie mamy, pogotowie może nie zdążyć na czas. 
M. Drzażdżewski oznajmił, że ta sprawa będzie poruszana na spotkaniu Związku Powiatów 
Polskich. To gorący temat –  wymaga wypracowania systemu. 
Z. Bączek powiedział, że trzeba ograniczyć wszystkie ulgi, bo np. z PIT-u z ulg z tytułu 
wychowania dziecka korzystają tylko ci, którzy pracują i im więcej zarabiają, tym więcej 
dostają. 
K. Kralkowska  zapytała czy ustanawiamy  stanowisko Rady, aby nie przesuwać środków z 
dróg na pomoc niepełnosprawnym. 
M. Drzażdżewski zaproponował, aby wstrzymać się z decyzją do wyników rozmów na 
posiedzeniu ZPP, potrzebujemy więcej danych. 
M. Cimoch powiedział, że posiedzenie ZPP odbędzie się 11 kwietnia, zaproponował, aby 
zobowiązać Wicestarostę W. Strażewicza, jako uczestnika spotkania, do przedstawienia 
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stanowiska Rady Powiatu w Giżycku, aby nie odbierać pieniędzy z dróg lokalnych na pomoc 
niepełnosprawnym. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska poddała wniosek pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 osób – jednogłośnie. 
Wniosek został zaakceptowany przez Radę Powiatu. 
K. Kralkowska  poprosiła Wicestarostę W. Strażewicza o relację ze spotkania na następnej 
sesji  Rady Powiatu. 
S. Bojarski podziękował za udział w koncercie i wykupie cegiełek na rzecz dofinansowania 
samochodu dla Warsztatów Terapii Zajęciowej w Rynie jako radny zaangażowany w to 
przedsięwzięcie, a również w imieniu Pani Prezes Stowarzyszenia Dar Serca Rysipon oraz 
Pani Kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej w Rynie. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska poinformowała zebranych o piśmie: 

• Dyrektorki Powiatowego Urzędu Pracy jako odpowiedzi na zarzut radnej I.Walasek z 
poprzedniej sesji o nieefektywność i nieracjonalność działań giżyckiego PUP – pismo 
znajduje się w teczce Korespondencji Przewodniczącej Rady Powiatu. 

Takie pismo każdy radny otrzymał indywidualnie, teraz zostanie ono podane do publicznej 
wiadomości dla zebranych.  
Pismo odczytał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Łukasz Bielewski. 
I.Walasek stwierdziła, że nic nie zrozumiała z treści tego pisma, ale Najwyższa Izba Kontroli 
już się wypowiedziała co do działań Urzędów Pracy. 

• Ministra Pracy i Polityki Społecznej oraz Prezesa Związku Powiatów Polskich o 
możliwości zaprezentowania modelu nieodpłatnego poradnictwa prawnego na 
szczeblu powiatu – pismo znajduje się w teczce Korespondencji Przewodniczącej 
Rady Powiatu. 

Wicestarosta W. Strażewicz dodał, iż korzystamy z bezpłatnego poradnictwa prawnego od 
kilku lat świadczonego przez Studencką Poradnię Prawną Wydziału Prawa Uniwersytetu w 
Białymstoku. My pomagamy jedynie w zabezpieczeniu bezpłatnego lokalu. 
H. Sarul powiedziała, iż wiemy jak się to skończy, ile już mamy nałożonych zadań bez 
pieniędzy na ich wykonywanie. 
W. Strażewicz zaapelował, aby zaprosić i wysłuchać prelegentów. 
Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska poddała propozycję pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 14, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 2 osoby. 
Propozycja została zaakceptowana przez Radę, wyślemy zaproszenie. 
M. Drzażdżewski przypomniał, iż za chwilę rozpoczyna się koncert w GCK, na który radnych 
zaprosiła młodzież – grupa uczniów, która chce pomóc koledze szkolnemu, który zapadł na 
ciężką chorobę i potrzebuje wsparcia finansowego. 
 
Ad. 16. Zamknięcie sesji. 
Wobec wyczerpania tematyki sesji o godz. 16.55 Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła 
obrady. 
 
Protokołowała Przewodnicząca Rady Powiatu 
 
Barbara Mikołajczyk   Krystyna Kralkowska 


